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/Referat 

LUU – det pædagogiske område 

Dato: 7. december 2023 kl. 14.00 – 16.00 

Sted: Skelbækgade 1, lokale 13 

 

Tilstedeværende 
Anne-Dorthe Sørensen 
Mia Bendtsen 
Dorit Dühring 
Mick W. Hesselland 
Martin Kragballe Rasmussen 
Sanne Gudmann 
Annette Meller 

Fra SOSU H 
Sanne Goksøyr 
Ditte Flicka Sommer 
Kenneth Skovly Larsen 
John Steffensen  

Afbud 
Susanne Meelby Knudsen 
Lotte Gramkow Christensen 
Annegrethe Soelberg Thomsen 
Dorthe Merete Andersen 
Nina Halling 
Elsi Busk Odderup 
Thorbjørn Thygesen 
 

Dagsorden 
1. Godkendelse af dagsorden  

 
2. Referat af mødet i det lokale uddannelsesudvalg den 19. september 2023 

 
3. Virksomhedsforlagt undervisning på GF2 – pædagogisk assistent 
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4. Data fra SPU 
 

5. Status – EUV 1 med vejlederuddannelse 
 

6. Opdatering uddannelse til pædagogisk assistent 

7. AMU 
 

8. Forslag til mødedatoer i 2024 
 

9. Orientering fra SOSU H 
 

10. Orientering fra medlemmer og formandskab 
 

11. Eventuelt 
 

Referat 
1. Godkendelse af dagsorden  

Der var udsendt et forslag til dagsorden til mødet den 7. december 2023. Udvalget 
godkendte dagsordenen. 
 
 

2. Referat af mødet i det lokale uddannelsesudvalg den 19. september 2023 
Der var udsendt et referat af udvalgsmødet den 19. september 2023, og der var ikke 
kommet bemærkninger til referatet. Udvalget havde ikke supplerende bemærkninger. 
 
 

3. Virksomhedsforlagt undervisning på GF2 – pædagogisk assistent 
Der var udsendt to bilag til punktet. Selve modellen for gennemførelse af virksom-
hedsforlagt undervisning (VFU) på GF2 på den pædagogiske assistentuddannelse, 
samt et baggrundsnotat vedrørende de formelle rammer for gennemførelsen af VFU. 
 
Sanne indledte punktet. Det har været et ønske fra eleverne, at der gennemføres VFU, 
og det har med succes fungeret på SOSU-uddannelserne det seneste år. 
 
Der arbejdes på en yderligere en beskrivelse af, hvem der gør hvad, hvornår i forhold 
til gennemførelsen. 
 
Samlet har VFU en varighed på 7 dage. En forberedelsesdag på skolen, fem dage i 
praksis og en dag med opfølgning på skolen.   
 
Det er planen, at det første runde gennemføres omkring den 18. kalenderuge i 2024. 
Der kommer i januar information på hjemmesiden, hvis LUU på dette møder nikker til, 
at processen fortsætter. 
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Udvalget drøftede modellen. Anne-Dorthe nævnte, at der bør være opmærksomhed 
på, at kommunerne ikke har oplysninger om eleverne (til forskel fra, at mange elever 
på GF2 SOSU, er de pædagogiske elever ikke ansat i kommunen på GF2). Det fremgår 
af modellen, at eleverne skal forberede og gennemføre en pædagogisk aktivitet på 
dag 6. Der er brug for en beskrivelse af forventningerne til den opgave, eleverne skal 
løse. 
 
Sanne nævnte, at forhåbentlig kan VFU medvirke til, at oplæringen ser mulige talenter, 
og at flere pædagogiske assistentelever hurtigere opnår uddannelsesaftale. Eleverne 
får mulighed for opleve en arbejdsplads. 
 
Der arbejdes desuden med at finde løsningerne for fordelingen af eleverne i forhold til 
kommunerne – udgangspunktet er, at eleverne kommer i VFU i deres bopælskom-
mune. Anne-Dorthe nævnte, at der bør være en skæringsdato, hvor efter fordelingen 
af elever ligger fast. 
 
Der var i udvalget en generel holdning til, at det er et godt forslag, der kan give værdi. 
 
Der arbejdes videre med den praktiske planlægning. Det blev aftalt, at hvis udvalget 
har forslag til gennemførelsen spørgsmål og forslag, så sendes de til Sanne. 
 
Udvalget drøftede kort indhentelse af straffe- og børneattest. Det er eleverne, der in-
den VFU bør indhente attesterne. Og det er kommunerne, der vurderer dem i forhold 
til den enkelte kommunes retningslinjer. 
 
Udvalget afsluttede drøftelsen med en opfordring til, at der kommer en evaluering ef-
ter første runde af VFU. 

 
 

4. Data fra SPU 
Udvalget havde på det seneste møde drøftet den årlige rapport om oplæringen fra 
Strategisk Partnerskab om Uddannelser (SPU). Udvalget havde besluttet, at der til 
dette møde skulle ses på de mere specifikke data vedrørende den pædagogiske assi-
stentuddannelse. Der var udsendt et bilag med data vedrørende den pædagogiske as-
sistent uddannelse sammenlignet med SOSU-uddannelserne. 
 
Udvalget drøftede, at der er muligheder for forbedringer i forhold til oplæringens mod-
tagelse af eleverne og gennemførelsen af oplæringen. Udvalget drøftede mulighe-
derne for forbedringer. 
 
Det blev nævnt, at det er en mulighed at indsamle eksempler på modtagelsen af ele-
verne, samt eksempler på andre tiltag, der har vist sig at forbedre elevernes gennem-
førelse af oplæringen. De konkrete eksempler vil gøre det enklere for oplæringsste-
derne at skabe forbedringer. 
 
Det blev foreslået, at de gode eksempler kan indgå i de møder, der er mellem skolen 
og oplæringsstederne på den pædagogiske assistentuddannelse.  
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Det blev nævnt, at oplæringsstederne bør have opmærksomhed på de pædagogiske 
assistentelever, fordi de er de få i forhold til de pædagogstuderende. Det blev konsta-
teret, at det ikke vil kræve så meget for, at der kan ske forbedringer. Det blev aftalt, at 
bør samles konkrete eksempler på indsatser, der virker. Formandskabet kan se på 
det. 

 
 

5. Status – EUV 1 med vejlederuddannelse 
Punktet var en opfølgning på drøftelserne på det seneste møde. Et af punkterne fra 
det seneste møde var spørgsmålet om, hvorvidt der kunne sket en afkortning i forhold 
til vejlederuddannelsens varighed på 11 dage. Der var en besked fra Ulla og Elsi om, 
at der bliver set på muligheden for en afkortning. 
 
Udvalget drøftede mulighederne for at forbedre rammerne for, at EUV1 elever kan 
gennemføre vejlederuddannelsen i forlængelse af EUV1. Udvalget drøftede forskellige 
forslag, herunder mulighederne for at en slags ”rotationsordning” (som kendes fra 
SOSU-området). Det blev nævnt, at de 11 dage eventuelt kan deles mindre dele. Det 
blev aftalt, at formandskabet ser på mulige modeller. 

 
 

6. Opdatering uddannelse til pædagogisk assistent 
FEVU arbejder med en opdatering af den pædagogiske assistentuddannelse – i for-
længelse af den gennemførte evaluering af uddannelsen. 
 
Der er endnu ikke konkrete forslag til ændringer i uddannelsen, men der er en liste 
over de fokuspunkter, der arbejdes med: 
 
- At uddannelsen ajourføres ud fra arbejdsmarkeds behov, herunder at de special-

pædagogiske kompetencer styrkes 
- Opdater eventuelt forældede målformuleringer 
- At uddannelsens fagmål reduceres ved overlap i målformuleringer 
- At refleksions- og relationskompetencer øges 
- At uddannelsens mål beskrives ud fra STUK’s taksonomivejledning – præciseret 

niveauet 
- Målgruppen børn, unge og voksne 
- Håndtering af seksuel opmærksomhed tilføjes 
- Målformuleringerne opdateres ift. den styrkede pædagogiske læreplan 
 
Udvalget drøftede kort processen, og punktet kommer på dagsordenen igen på det 
første møde i 2024. 
 

7. AMU 
Punktet blev udskudt til næste udvalgsmøde. 
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8. Forslag til mødedatoer i 2024 
Der var udsendt et forslag til mødedatoer i 2024. 
 
Der er brug for en ny mødedato, og der udsendes et nyt forslag sammen med udka-
stet til mødereferat. 

 
 

9. Orientering fra SOSU H 
Formandskabet havde aftalt, at der burde orienteres om tre emner. 
 
Sanne orienterede om vedtagelse af ”Barnets Lov”, der er gældende pr. 1. januar 
2024. Det centrale i loven er, at barnet nu bliver anset for at være ”part” efter det 
fyldte 10. år. Det har juridisk betydning.  
 
Udvalget nævnte, at der bør være opmærksomhed på det i forhold til indholdet af 
nogle af AMU-målene. 
 
Anne-Dorthe orienterede om opkvalificerings-puljen, der blev oprettet i forbindelsen 
med beslutningen om minimumsnormering. Anne-Dorthe orienterede om anvendel-
sen af midlerne i puljen og hvor mange midler, der er i puljen. 
 
Udvalget havde en drøftelse af det fortsatte fokus på pædagoger i forhold til mini-
mumsnormeringen, og at der bør være opmærksomhed på pædagogisk assistent. 
Der er forsat mange kvalificerede ansøgere, der afvises på grund af dimensioneringen 
på GF2.  
 
Orienteringen af drøftelsen af den seneste trepartsaftale blev udskudt til det næste 
udvalgsmøde. 
 
Sanne orienterede om, at SOSU H ansøger om godkendelse af et udbud af GF1 i Høje 
Taastrup rettet mod den pædagogiske assistentuddannelse. Der forventes mellem 16 
og 20 elever pr. år. 
 
 

10. Orientering fra medlemmer og formandskab 
Det blev nævnt, at der tidligere er fremsat et ønske om, at der ikke står frister på til-
meldingen til EUV1 på hjemmesiden. Punktet bør tages op på det kommende møde. 
 
 

11. Eventuelt 
Der var ikke bemærkninger under punktet. 

11-12-2022. JST 
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